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BROI. 0002.7.2011 

Protokół nr IX/11 
z obrad IX Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 15 listopada  2011 roku 

 

1. Otwarcie obrad IX Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Stanisław Budzyński Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku dnia 15 listopada 
2011 roku o godzinie 1115 otworzył obrady  IX Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Powitał 
radnych, następnie Pana Kazimierza Kacę - Starostę Włocławskiego, Pana Zbigniewa 
Lewandowskiego – Wicestarostę, Panią Barbarę Kubiak - Skarbnika Powiatu, Pana Zygmunta 
Bałutę – Sekretarza, naczelników Starostwa Powiatowego, a także przedstawicieli środków 
masowego przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

2. Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady  na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w obradach 
Rady Powiatu bierze udział 21 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu 
wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

3. Przyjęcie porządku obrad 
 
Przewodniczący Rady  poinformował, iż w materiałach na sesję otrzymali porządek obrad 
IX Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady. Jednocześnie poinformował, iż zgodnie z § 23 
ust. 2 pkt 2 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę 
porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych albo zarząd powiatu.  
Przewodniczący poinformował również, iż po uchwaleniu porządku obrad, rada nie może 
w trakcie obrad dokonywać zmian lub uzupełnień przyjętego porządku obrad.   
Przewodniczący Rady  zapytał, czy do porządku obrad są propozycje zmian? Propozycji nie 
było.  
W związku z brakiem propozycji zmian porządku obrad, Przewodniczący Rady  przystąpił do 
realizacji porządku obrad zawartego w zawiadomieniu na dzisiejszą sesję.  
 
Porządek obrad IX sesji stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 

4. Powołanie dwóch sekretarzy obrad IX Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
 
Przewodniczący Rady zgodnie z § 42 ust. 2 Statutu Powiatu Włocławskiego zaproponował 
powołać na sekretarzy obrad IX Sesji: Pana Jerzego Pawłowskiego i zapytał – czy wyraża Pan 
zgodę?  
Pan Jerzy Pawłowski wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zaproponował na sekretarza obrad IX sesji Pana Bogdana 
Sadowskiego i zapytał – czy wyraża Pan zgodę?  
Pan Bogdan Sadowski wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady  zapytał czy są inne kandydatury? Innych kandydatur nie było.  
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Przewodniczący zapytał, kto jest za tym, aby Pan Jerzy Pawłowski był Sekretarzem obrad IX 
Sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 1  
Przewodniczący Rady  zapytał, kto jest za tym, aby Pan Bogdan Sadowski był Sekretarzem 
obrad IX sesji i przeprowadził procedurę głosownia.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 1  
Na podstawie przeprowadzonych głosowań stwierdził, że sekretarzami obrad IX Sesji zostali: 
Pan Jerzy Pawłowski i Pan Bogdan Sadowski. Jednocześnie poinformował, iż z urzędu 
dzisiejsze obrady Rady protokołują: Pani Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska oraz Pani 
Marta Szarecka.  
    

5. Przyjęcie protokołu nr VIII/11 z dnia 27 września 2011 roku 
 
Przewodniczący Rady  poinformował, iż zgodnie z paragrafem 32 ust. 1 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad VIII Sesji, który był do wglądu w Biurze 
Rady i Ochrony Informacji.  
Stosownie do przepisów § 33 ust. 1 Statutu – Radni mogą zgłaszać poprawki i uzupełnienia 
do protokołu nie później niż do dnia rozpoczęcia następnej sesji Rady. O przyjęciu lub 
odrzuceniu poprawki rozstrzyga Przewodniczący Rady po wysłuchaniu protokolanta 
i przesłuchaniu zapisu dźwiękowego przebiegu obrad. Przewodniczący poinformował 
również, iż Rada Powiatu przyjmuje protokół z poprzedniej sesji tylko w przypadku 
wniesienia sprzeciwu do Rady.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono uwag ani poprawek, nie wniesiono sprzeciwu, a zatem 
Przewodniczący Rady  stwierdził, iż protokół nr VIII/11 z dnia 27 września 2011 roku został 
przyjęty.  
 
6. Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku z działalności w okresie od dnia 28 

września 2011 roku do dnia 6 listopada 2011 roku.  
 
Przewodniczący Rady  poinformował, iż zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu. Radni 
otrzymali informację Zarządu Powiatu z działalności w okresie od 28 września 2011 roku do 
dnia 6 listopada 2011 roku zawierającą sprawozdanie z posiedzeń z dnia 29 września 2011 r. 
oraz 4, 13, 14, 28 października 2011 roku i z dnia 3 listopada 2011 roku.   
W dniu dzisiejszych obrad, zwyczajowo, radni otrzymali informację starosty z działalności 
zarządu w okresie od dnia 7 listopada do dnia sesji, zawierającą sprawozdanie z dnia 7i 14 
listopada 2011 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania, uwagi do przedstawionego 
sprawozdania?  
Radny Jerzy Donajczyk zapytał, jakie czynniki spowodowały, że III i IV posiedzenie 
Zarządu Powiatu odbyło się dzień po dniu? Radny zadał pytanie w sprawie szóstego 
posiedzenia zarządu. Na tym posiedzeniu przyjęto jednogłośnie wniosek Przewodniczącego 
Rady dotyczący uwzględnienia w Kalendarzu Imprez powiatowych na 2012 rok Powiatowego 
Konkursu pn.: „Polska na Letnich Igrzyskach Olimpijskich w latach 1924 – 2008”. Radny jest 
wielkim zwolennikiem sportu i taka inicjatywa bardzo radnego ucieszyła. Radny zapytał, na 
czym ten konkurs będzie polegał, czy będzie mogła w nim brać udział tylko młodzież szkół 
ponadgimnazjalnych?  Czy w tym konkursie będą mogły brać udział dorosłe osoby?  Jeżeli 
nie, to dlaczego?  
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Starosta powiedział, że była potrzeba zwołania posiedzenia zarządu dzień po dniu. Jest to 
rzecz normalna. Trzeba być efektywnym do pracy. Wnioskodawcą w sprawie konkursu był 
Pan Przewodniczący Rady. Zarząd Powiatu w 100% poparł inicjatywę przewodniczącego.  
Przewodniczący Rady powiedział, że w Powiecie i w Polsce powstało dużo orlików 
i obiektów sportowych. Do rozwoju sportu są potrzebne wzorce. Dzieciom i młodzieży trzeba 
te wzorce pokazać. Konkurs ma być skierowany do wszystkich dzieci i  młodzieży z terenu 
Powiatu Włocławskiego. Klasy I – III – konkurs plastyczny, klasy IV – VI – temat literacki 
(utwór poetycki). Prace będą nadsyłane z całego Powiatu. Gimnazja i szkoły średnie będą 
odpowiadać na pytania dotyczące udziału Polaków w olimpiadach od roku 1924 do 2008. 
Będą przyznane nagrody. Finał wręczenie nagród, konkurs wszystkich średnich szkół – ustny.  
Być może będzie ……………………z klubem ……………….. W następnym roku będzie się 
często pojawiał udział polaków przez okres 2 tygodni na olimpiadzie. Cenne jest, że senator 
……………. będzie attache naszej reprezentacji na Igrzyskach w Londynie. Senator był 
bardzo zadowolony, że taka impreza ma powstać i jednocześnie obiecał, że ściągnięcie 
olimpijczyka oraz suweniry i pamiątki z Polskiego Komitetu Olimpijskiego. Miejscem 
imprezy będzie miasto Lubraniec – Zespół Szkół. Konkurs nie będzie dla osób dorosłych. 
Będzie to pierwsza impreza i czas pokaże, w jaki sposób dalej ją organizować. Z tej imprezy 
wyciągnie się wnioski.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że szkoda, że dorośli nie będą brali udziału 
w konkursie. Jeżeli będzie to w systemie zespołowym, to nic nie stałoby na przeszkodzie by 
wystartowała jedna drużyna osób dorosłych. Byłoby połączenie doświadczenia z młodością. 
Radny byłby w stanie taką drużynę dorosłych utworzyć. Taka drużyna nie będzie na pewno 
gorsza od przewodniczącego rady.  
Przewodniczący Rady  powiedział, że analizował te sprawy i bardzo się zaangażował 
w organizację konkursu. Przewodniczący będzie prosił o pomoc radnego Jerzego Donajczyka. 
Jest jeszcze czas, by te sprawy dopracować. Przewodniczący musi się jeszcze spotkać 
z Senatorem Andrzejem Personem.   
Radny Marek Jaskulski powiedział, że chce zaprotestować, że w dziale sportu 
przewodniczący pokona Pana Donajczyka i chyba popadł z tani optymizm. Pan Donajczyk we 
wszystkich notowaniach w zakresie sportu (co było widać na posiedzeniach zarządu, które 
były zdominowane tą tematyką) był najlepszy i chyba znajomość przewodniczącego 
z Senatorem ………………….. nie pomogłaby wygrać przewodniczącemu z radnym 
Donajczykiem.  
Przewodniczący Rady  odesłał radnego Jaskulskiego do czasopisma Przegląd Sportowy 
z 1992 r., gdzie jest mowa o tym, że Stanisław Budzyński był na III miejscu w Polsce  
w konkursie wiedzy o sporcie.  
Starosta uzupełnił wcześniejszą wypowiedź i powiedział, że, to że zarząd odbył się dzień po 
dniu, wynikało to z kalendarium budżetowego. Zarząd zajął się analizą wniosków komisji 
w sprawie projektu budżetu powiatu na rok 2012.  
Radna Jadwiga Błaszkiewicz powiedziała, że z protokołu nr 39/11 z posiedzenia zarządu 
z dnia 3.11.2011 r. można się dowiedzieć, że w LO w Kowalu utworzono dwa oddziały klas 
pierwszych. Dla tych uczniów przygotowano odpowiednią kadrę nauczycieli. Ok. 30 września 
2011 r. okazało się, że stan uczniów klas pierwszych znacznie się zmniejszył. Czy w związku 
z  tym zostały podjęte jakieś działania, by zmniejszyć koszty nauczania w tym liceum? Jeżeli 
nie, to jakie koszty poniesie powiat w związku z zatrudnieniem dodatkowej kadry 
nauczycieli?  
Starosta upoważnił Pana Piotra Jacka Zbonikowskiego Naczelnika Wydziału Rozwoju, 
Edukacji i Spraw Społecznych do udzielenia odpowiedzi.  
Pan Piotr Jacek Zbonikowski Naczelnik Wydziału Rozwoju, Edukacji i Spraw 
Społecznych powiedział, że w dniu 27.08.2011 r. zarząd rozważał wniosek o utworzeniu 
dwóch klas o zmniejszonej ilości uczniów w LO w Kowalu. Wniosek został pozytywnie 
zaakceptowany. W wyniku zgłoszeń do systemu informacji oświatowej okazało się, że liczba 
uczniów między wnioskiem na zarząd a informacją do systemu zmniejszyła się o 6 uczniów. 
Zaraz po wyrażeniu zgody następuje rozpoczęcie roku szkolnego i spotkanie z radą 
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pedagogiczną i przydział zadań na kolejny rok szkolny. Podpisuje się niejako kontrakt 
z nauczycielem na kolejny rok szkolny. Informuje się uczniów i rodziców, że są dwie klasy. 
Powstały dwie klasy o różnych profilach, tj. ogólnym i obronnym. Dyrektor została 
zobowiązana do dokonania pewnych wyjaśnień. Dyrektor LO w Kowalu dokonała wyjaśnień 
na piśmie w dniu 18.10.2011 r. Naczelnik wraz z pracownikiem merytorycznym udał się do 
LO w Kowalu na kontrolę. W wyniku wyjaśnień oraz kontroli okazało się, że część uczniów 
po rozpoczęciu roku szkolnego w ciągu pierwszego miesiąca przeniosła się do innych szkół. 
Sześciu uczniów odeszło ze szkoły. Na dzień 30.09.2011 r. zostało 32 uczniów. Pozostały 
dwie klasy, jedna 18 osobowa – obronna, druga 14 osobowa – ogólna.  Jedynie dyrekcja 
szkoły powinna  poinformować organ prowadzący, że zmniejszyła się liczba uczniów, by 
wprowadzić aneks organizacji szkoły.  
Radna Jadwiga Błaszkiewicz powiedziała, że w LO w Kowalu powinien być jeden oddział. 
Powstały dwa oddziały o mniejszej liczebności, co sugeruje że uczniowie będą bardziej 
wykształceni, bo będzie można się nimi bardziej zająć. Z drugiej strony przyniesie to 
dodatkowe koszty dla Powiatu. Jakiej wielkości będą to koszty, ile dodatkowo będzie musiało 
być przekazanych środków finansowych na utrzymanie dwóch oddziałów?      
Pan Piotr Jacek Zbonikowski Naczelnik Wydziału Rozwoju, Edukacji i Spraw 
Społecznych powiedział, że w dalszej części porządku obrad będzie analizowana informacja 
o stanie oświaty. Jest tam tabela, w której można zobaczyć ile kosztuje utrzymanie placówki 
w przeliczeniu na jednego ucznia. LO w Kowalu jest jedną z najdroższych szkół w Powiecie 
i jeden uczeń kosztuje 700 zł. Na 30.09.2011 r. jest naliczana subwencja oświatowa 
i w związku z tym, że ubyli uczniowie, to powiat będzie miał mniejszą subwencję o 6 
uczniów. Trzeci rok udało się utrzymać większą liczbę naboru niż liczbę absolwentów. 
Zarząd wyraził zgodę w czterech przypadkach na utworzenie mniejszych klas, jedynie w LO 
w Kowalu nastąpiło zmniejszenie liczby uczniów. W skali globalnej jest więcej uczniów 
w naborze niż absolwentów tegorocznych.  
Radna Jadwiga Błaszkiewicz powiedziała, że z protokołów zarządu można się dowiedzieć, 
że była dyskusja na temat Stołów Wigilijnych i Stołów Wielkanocnych. Radna poprosiła 
o odpowiedź w sprawie organizacji Stołów Wigilijnych.  
Starosta powiedział, że nie wpłynęła żadna oferta w sprawie organizacji Stołów Wigilijnych. 
Zarząd podjął decyzję, że skoro jest wyremontowana siedziba Starostwa Powiatowego, to 
tradycją ubiegłego roku można zorganizować stoły w Starostwie. Słowa podziękowania 
należą się osobom, które biorą czynny udział w przygotowaniach stołów. W przyszłym roku 
będzie się czekało na kolejny konkurs, który będzie ogłoszony zgodnie z procedurami.  
Radny Jerzy Pawłowski zadał pytanie w sprawie ósmego posiedzenia zarządu z dnia 
14.11.2011 r. – czy zarząd sprawdził zgodność podjętej decyzji z prawem, że przyjął 
dodatkowe dochody z tytułu pobytu stałego mieszkańców oraz odpłatności z tytułu pobytu za 
udział w turnusach rehabilitacyjnych? Sprawa dotyczy DPS w Kowalu. Radny czytał 
komentarz, że dps mogą wykorzystać majątek na usługi świadczone dla mieszkańców Domu. 
Dwutygodniowe turnusy rehabilitacyjne budzą wątpliwości.  
Starosta upoważnił Skarbnika Powiatu do udzielenia odpowiedzi.  
Pani Barbara Kubiak - Skarbnik Powiatu poinformowała, iż DPS w Kowalu jest jedynym 
domem w Polsce, który prowadzi turnusy rehabilitacyjne. DPS ma stosowne zezwolenie na 
poprowadzenie turnusów. Dopóki to zezwolenie jest ważne, to DPS w Kowalu może z tytułu 
prowadzonych turnusów osiągać dochody. Te turnusy są odpłatne. Te dochody zasilają 
wydatki dps, tak jak dochody mieszkańców przebywających w domu.   
Radny Jacek Jabłoński powiedział, że na szóstym posiedzeniu Zarządu Powiatu była 
informacja na temat  Święta Żuru Kujawskiego. Ta impreza, która była organizowana w roku 
2011, była imprezą pionierską i wzbudziła pewne kontrowersje. Czy zarząd ma jakąś wizję na 
najbliższe lata na promocję podczas imprezy pn.: Święto Żuru Kujawskiego? Czy będzie się 
ta impreza odbywała zawsze w tym samym miejscu? Czy w różnych miejscach Powiatu 
i w różnych formach?  Radny zadał pytanie w sprawie siódmego posiedzenia zarządu. Jest 
tam informacja w sprawie wniosku, jaki złożył Klub Łokietek z Brześcia Kuj. Na czym  
polega ta możliwość promowania Powiatu poprzez klub sportowy?  
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Starosta udzielił odpowiedzi na temat Święta Żuru Kujawskiego i powiedział, że w imprezie 
brało udział kilku radnych powiatowych. Była to wspaniała impreza, która zgromadziła kilka 
tysięcy osób. Nadal organizatorem powinien być samorząd Brześcia Kuj. Skoro ktoś był 
inicjatorem i dobrze prowadził imprezę, to powiat będzie się tylko promował. Czy inne 
samorządy wezmą udział w imprezie, to się okaże. Byłoby to wskazane. Jest to cenna 
inicjatywa. Na pytanie w sprawie Klubu Sportowego powiedział, że był ogłoszony konkurs 
i określony termin w sprawie składania wniosków. Wpłynął jeden wniosek. Promocja to 
sprawa otwarta. W ubiegłych latach były emblematy herbu Powiatu Włocławskiego na 
koszulkach sportowych.  
Radny Jacek Jabłoński powiedział, że dobrze, że Klub Łokietek złożył taki wniosek. To, że 
inni nie złożyli, to jest już ich problem. Czy wniosek jest oddalony z uwagi na jakieś 
niedociągnięcia formalne?   
Starosta upoważnił Pana Piotra Jacka Zbonikowskiego do udzielenie odpowiedzi.  
Pan Piotr Jacek Zbonikowski Naczelnik Wydziału Rozwoju, Edukacji i Spraw 
Społecznych powiedział, że formuła dofinansowania strojów sportowych była formułą 
w ramach promocji. Teraz nastąpiłaby zmiana, tj. forma dotacji na zadania zmierzające do 
wsparcia. Środki byłyby zagwarantowane w budżecie. Jeżeli takie środki będą zabezpieczone 
na rok 2012, to będzie łatwa formuła na przekazywanie środków finansowych. Zarząd 
wystąpił o dodatkowe wyjaśnienia związane z obchodami powstania klubu. Na ten rok takich 
środków nie ma zabezpieczonych, tylko na rok następny.  
Radny Piotr Grudziński  powiedział, że po pytaniach radnych nasuwa się wniosek. Nie ma 
strategii promocji Powiatu oraz niektóre imprezy powiatowe organizowane w określonej 
formule „przejadły się”. Inną zasadą jest to, że kto pierwszy to lepszy. Nie ma informacji 
o tym, że można składać wniosek o dofinansowanie na zakup strojów sportowych. Jest gazeta 
powiatowa (radny ostatniego numeru gazety nie dostał) i w tej gazecie nie było takiej 
informacji. Dzięki takiej informacji inne kluby sportowe mogłyby złożyć wnioski. Radny na 
bieżąco śledzi stronę Powiatu i takiego ogłoszenia nie widział. Jeżeli nadal imprezy mają być 
organizowane (Stoły Wigilijne i Wielkanocne), to należy znaleźć przyczynę, że organizacje 
nie złożyły ofert. Być może przyczyną są środki finansowe. Do tej pory gminy zabiegały, by 
organizować imprezy powiatowe. Obecnie jest jakiś marazm. Jedynie Brześć Kuj. wpadł na 
pomysł organizacji Święta Żuru Kujawskiego, krytykowanego z jednej czy drugiej strony. 
Impreza odbyła się i było dużo ludzi. Powstaje pytanie, czy żur kujawski należy promować na 
Kujawach? Np. gęsina jest promowana w całej Polsce, choć impreza odbyła się w Przysieku. 
Powiat nie ma takich środków, by o żurze opowiadać w całej Polsce. Może warto byłoby przy 
okazji jakiś imprez turystycznych go promować. Być może ta sprawa powinna być 
przedyskutowana na obradach resortowej komisji. Następnie radny powiedział, że pan 
Donajczyk poruszył sprawę organizacji konkursu na temat udziału Polaków w olimpiadach. 
Wniosek radnego był zasadny, połączenie młodości z doświadczeniem. Mogłoby to przynieść 
ciekawy efekt. Efekt rywalizacji pomiędzy uczniami a osobami dorosłymi byłby ciekawy. 
Z drugiej strony nie podoba się radnemu forma załatwienia sprawy. Wniosek złożył 
Przewodniczący Rady. Powstaje pytanie - czy był to wniosek złożony jako Przewodniczący 
Rady czy wniosek złożony jako radny. Jeżeli jako przewodniczący, to rada jest 
organizatorem, a scenarzystą, konferansjerem, wykonawcą może być tylko Przewodniczący 
Rady. Jeżeli wniosek jest złożony jako radny, to powstaje pytanie – co będzie, jak każdy 
radny wpadnie na pomysł organizacji konkursu, gdzie będzie chciał być scenarzystą, 
konferansjerem, wykonawcą. Impreza będzie robiona na terenie każdej gminy. Nie ma 
polityki organizacji imprez w Powiecie.  
Przewodniczący Rady  powiedział, że należy szukać nowych rozwiązań i pomysłów. Ma to 
być impreza całego Powiatu.  
Przewodniczący Rady  stwierdził, że nie ma więcej pytań i uwag.  
Przewodniczący w związku z brakiem głosów sprzeciwu, stwierdził, że Rada Powiatu 
przyjęła, do wiadomości, informację Zarządu Powiatu we Włocławku z działalności w okresie 
od dnia 28 września 2011 roku do dnia sesji.  
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Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku z działalności w okresie od dnia 28 września 
2011 roku do dnia sesji stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady  przekazał dalsze prowadzenie obrad Panu Bogdanowi Domżalskiemu 
Wiceprzewodniczącemu Rady.   
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za usunięcie pojazdu z drogi 

oraz jego parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych 
w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu.  

 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż przepis art. 130 a ustawy Prawo o ruchu 
drogowym określił, iż usuwanie pojazdów oraz prowadzenie parkingu strzeżonego dla 
pojazdów usuniętych z dróg należy do zadań własnych Powiatu. Rada Powiatu co roku 
w drodze uchwały, określa wysokość opłat za usunięcie i przechowywanie usuniętych 
pojazdów oraz wysokość kosztów, które obowiązany jest pokryć właściciel, gdy po wydaniu 
dyspozycji usunięcia ustała przyczyna jego usunięcia.  
Bardzo proszę o dopisanie w projekcie uchwały roku obowiązywania uchwały. Tytuł uchwały 
powinien brzmieć: w sprawie ustalenia na 2011 rok opłat za usunięcie pojazdu z drogi oraz 
jego parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku 
odstąpienia od usunięcia pojazdu.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesję radni otrzymali tekst jednolity projektu uchwały 
przyjęty przez Zarząd Powiatu w dniu 28 października 2011 roku.  Zmiany w stosunku do 
pierwotnego tekstu zostały wyszczególnione poprzez podkreślenie tekstu. Komisja 
Infrastruktury i Rozwoju analizowała projekt uchwały bez autopoprawki w dniach 
15 września i 6 października 2011 r.  
Wiceprzewodniczący Rady poprosił Pana Jerzego Donajczyka Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jerzy Donajczyk Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju poinformował, 
iż, Komisja w dniu 15 września br. Komisja analizowała projekt uchwały w sprawie ustalenia 
opłat za usuwanie pojazdów i ich przechowywanie na terenie Powiatu Włocławskiego. 
Z uwagi na wątpliwości, co do zasadności wysokości stawek za poszczególne czynności, 
komisja odstąpiła od wyrażenia opinii w sprawie projektu. Komisja postanowiła zająć się 
zaopiniowaniem tego projektu na następnym posiedzeniu, na które zamierza zaprosić radcę 
prawnego w celu złożenia stosownych wyjaśnień oraz motywacji zaproponowanych stawek. 
Kolejne posiedzenie Komisji odbyło się w dniu 6 października br. Komisja otrzymała od 
radcy prawnego pismo informujące, iż radca prawny ocenia projekt uchwały tylko pod 
względem formalno – prawnym. Co oznacza, że sprawdza czy uchwała znajduje oparcie 
w przepisach prawa oraz czy nie narusza zasad techniki legislacyjnej. Wątpliwości członków 
komisji dotyczyły wysokości opłat. W projekcie uchwały zaproponowano stawki jakie 
wynikają z ustawy, przyjmując maksymalną jej wysokość. Pod względem formalno – 
prawnym projekt uchwały nie budzi więc wątpliwości. Czy wysokość opłat powinna być inna 
niż zaproponowana w uchwale (oczywiście niższa) leży wyłącznie w kompetencji Rady. 
Radca prawny  stwierdził, że uchwała nie rodzi żadnych ujemnych skutków finansowych dla 
Powiatu.  Wyjaśnień na posiedzeniu komisji dokonała Pani Krystyna Ewa Sikorska Naczelnik 
Wydziału Komunikacji i Dróg oraz Pan Lech Chymkowski Naczelnik Biura Rady i Ochrony 
Informacji. Po dyskusji komisja jednogłośnie, sześcioma głosami „za”, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady poprosił starostę bądź wyznaczonego przedstawiciela 
o przedstawienie uzasadnienia przedłożonej autopoprawki zawartej w tekście jednolitym 
projektu uchwały.  
Starosta upoważnił Panią Krystynę Ewę Sikorską Naczelnika Wydziału Komunikacji i Dróg 
o przedstawienie autopoprawki.  
Pani Krystyna Ewa Sikorska Naczelnik Wydziału Komunikacji i Dróg poinformowała, iż 
w projekcie uchwały została ujęta wysokość kosztów w przypadku odstąpienia od usunięcia 
pojazdu. Jest to zapis, który był przedmiotem obrad zarządu. Ustawodawca w art. 130 a 
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ustawy Prawo o ruchu drogowym zapisał, że to rada powiatu biorąc pod uwagę konieczność 
sprawnej realizacji zadań – ustala stawki. Ustawodawca przewidział też sytuację, kiedy 
doszło do dyspozycji usunięcia pojazdu a ten pojazd z jakiś przyczyn nie może być usunięty. 
Wówczas przedsiębiorca, który świadczy usługi holownicze jedzie do tego pojazdu i okazuje 
się, że ten pojazd już został usunięty przez właściciela.  W takiej sytuacji przedsiębiorca, 
który dokonał wyjazdu holownikiem, poniósł koszty. W związku z tym należało ująć 
w autopoprawce wysokość kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia 
pojazdu. Właściciel za dojazd tego holownika musi również zapłacić, czyli 50% kosztów.   
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych czy mają pytania, uwagi do przedłożonego 
projektu uchwały? 
Radny Bogdan Sadowski powiedział, że ta uchwała może rodzić skutki finansowe dla 
budżetu Powiatu a proponuje się stawki maksymalne, to czy Starostwo, które odpowiada za 
wyznaczenie parkingu strzeżonego dla usuniętych pojazdów, ma jakieś plany w tym zakresie? 
Czy ma wyznaczony lub planuje wyznaczyć parking strzeżony?  
Naczelnik Wydziału Komunikacji i Dróg poinformowała, iż parking strzeżony jest na 
terenie PZD w Jarantowicach. Jest tam duży plac, ogrodzony. Dojazd z każdego miejsca 
Powiatu jest optymalny. 
Radna Ewa Kończyńska zapytała, ile takich zdarzeń było w roku 2011? 
Naczelnik Wydziału Komunikacji i Dróg poinformowała, iż dwa. Jest obecnie jeden pojazd 
zatrzymany przez Inspekcję Transportu Drogowego i usunięty na parking. Za te czynności 
płaci właściciel pojazdu.  
Radna Ewa Kończyńska zapytała, ile było zatrzymanych pojazdów w roku 2010?  
Naczelnik Wydziału Komunikacji i Dróg poinformowała, iż w roku 2010 było 
zatrzymanych 4 pojazdy. Najczęściej są pozostawione  pojazdy bez tablic, te które nie mają 
ubezpieczenia.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz ze zmianą 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 15  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 listopada 2011 roku w sprawie ustalenia na 
2011 rok opłat za usunięcie pojazdu z drogi oraz jego parkowanie na parkingu strzeżonym 
oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu została 
podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie ustalenia na 2011 rok opłat za 
usunięcie pojazdu z drogi oraz jego parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości 
kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu stanowi załącznik nr 5 do 
niniejszego protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 listopada 2011 roku w sprawie ustalenia na 
2011 rok opłat za usunięcie pojazdu z drogi oraz jego parkowanie na parkingu strzeżonym 
oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy organów 

Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, 
których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego na 2012 
rok.  

 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż Rada Powiatu stosownie do przepisu art. 5 a 
ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego 
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i o wolontariacie uchwala roczny  program współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wskazanymi w art. 3 ust. 3 tejże ustawy. Program współpracy na rok 2012 radni 
otrzymali w materiałach na sesję. 
Wiceprzewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.   
Pan Karol Matusiak Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformował, 
iż w dniu 4 listopada br. odbyło się posiedzenie komisji, podczas którego była dokonana 
analiza projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy organów Powiatu 
Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, których cele 
statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego na 2012 rok. Komisja 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż na dzisiejsze obrady zaprosił Pana Piotra Jacka 
Zbonikowskiego Naczelnika Wydziału Rozwoju, Edukacji i Spraw Społecznych, który jeżeli 
radni będą mieli pytania, udzieli na nie odpowiedzi.   
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają uwagi, pytania do projektu uchwały? 
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że Program został przedstawiony radnym. W rozdziale 
VI pokazane są priorytetowe zadania publiczne. Za priorytetowe zadania w ujęciu niniejszego 
programu, a należące do sfery zadań publicznych powiatu, uwzględniając możliwości 
finansowe ich realizacji, uznaje się: 

1) wspieranie  lokalnego   rynku   pracy   w   celu   promocji  zatrudnienia  i  aktywizacji 
bezrobotnych i poszukujących pracy; 

2) wspieranie osób niepełnosprawnych i ich środowisk, poprzez informowanie                       
o możliwości korzystania z dostępnej bazy i usług środowiskowych domów 
samopomocy; 

3) wspieranie lokalnych i środowiskowych działań na rzecz upowszechniania kultury, 
kultury fizycznej, turystyki, krajoznawstwa oraz zbiorowego wypoczynku dzieci                      
i młodzieży. 

W roku 2012 sytuacja na rynku pracy stanie się jeszcze trudniejsza. Radny chciałby wiedzieć, 
jakie prognozy Dyrektor PUP widzi dla osób bezrobotnych przy poszukiwaniach pracy 
i aktywizacji, szczególnie osób długotrwale bezrobotnych. Z jakim organizacjami mogłaby 
być współpraca, by obniżyć skutki bezrobocia? W tabeli pokazane są działania dla 
poszczególnych organizacji. Niektóre zadania dla PUP będą bardzo trudne.   
Pan Piotr Jacek Zbonikowski Naczelnik Wydziału Rozwoju, Edukacji i Spraw 
Społecznych podziękował radnemu za cenne uwagi do Programu. Na kolejnym posiedzeniu 
uwagi radnego zostaną przedłożone zespołowi doradczemu do dalszej dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady w związku z brakiem uwag do projektu uchwały poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, daty 15 listopada 
2011 roku.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki  głosowania: 
Za – 13 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 listopada 2011 roku w sprawie przyjęcia 
Programu współpracy organów Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku 
publicznego na 2012 rok została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia Programu współpracy 
organów Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, 
których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego na 2012 rok 
stanowi załącznik nr 7do niniejszego protokołu.  
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 listopada 2011 roku w sprawie przyjęcia 
Programu współpracy organów Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku 
publicznego na 2012 rok stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu Włocławskiego.  
 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż z budżetu jednostki samorządu terytorialnego 
może być udzielona innym jednostkom samorządu terytorialnego pomoc finansowa w formie 
dotacji lub pomoc rzeczowa. Burmistrzowie oraz wójtowie gmin z terenu Powiatu 
Włocławskiego zwrócili się do Zarządu Powiatu o udzielenie pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej z przeznaczeniem na zakup sprzętu i wyposażenia w celu zapewnienia 
gotowości bojowej OSP. Łączna pomoc będzie udzielona na kwotę 40.000 zł. Do projektu 
uchwały dołączony jest załącznik nr 1 zawierający wykaz jednostek samorządu 
terytorialnego, którym udziela się dotację celową.  
Wiceprzewodniczący poprosił Pana Marka Jaskulskiego Przewodniczącego Komisji Budżetu 
i Finansów o przedstawienie projektu uchwały.  
Pan Marek Jaskulski Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, iż 
w dniu 7 listopada br. obradowała Komisja Budżetu i Finansów, która analizowała projekt 
uchwały dotyczący udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej jednostkom 
samorządu terytorialnego z terenu Powiatu Włocławskiego. Pytania dotyczyły między 
innymi: ilości wniosków złożonych przez samorządy terytorialne, wysokości dotacji dla 
jednostek działających w Krajowym Systemie Ratowniczo – Gaśniczym oraz działających 
poza systemem, procedury zgłaszania jednostek przez wójtów i burmistrzów. Komisja 
analizując projekt uchwały podjęła wniosek dotyczący dopisania w paragrafie 1 projektu 
uchwały roku, z budżetu którego będzie udzielona dotacja.  
Powyższy wniosek komisja podjęła jednogłośnie czterema głosami „za”.  
Zatem Komisja wnosi o dokonanie zmian w paragrafie 1 i proponuje następujący zapis: 
§ 1. Z budżetu Powiatu Włocławskiego udziela się w 2011 roku dotacji celowej dla jednostek 
samorządu terytorialnego, wymienionych w załączniku do niniejszej uchwały, 
z przeznaczeniem na zakup sprzętu i wyposażenia w celu zapewnienia  gotowości bojowej 
Ochotniczych Straży Pożarnych. 
Jednocześnie Przewodniczący poinformował, iż komisja zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały wraz z poprawką , sześcioma głosami „za”.   
Wiceprzewodniczący Rady poinformował radnych, iż jeżeli będą mieli pytania, to 
odpowiedzi udzieli Pan Zbigniew Lewandowski Wicestarosta.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że do projektu uchwały dołączona jest opinia radcy 
prawnego, że przed akceptacją projekt uchwały wymaga aprobaty Skarbnika Powiatu. 
Podjęcie uchwały będzie skutkować wydatkami z budżetu Powiatu. Na egzemplarzu projektu 
uchwały radny nie ma akceptacji skarbnika. Radny zapytał, czy skarbnik akceptuje projekt 
uchwały? Czy w budżecie Powiatu jest zabezpieczona kwota, by udzielić dotacji celowej 
i w jaki sposób nastąpi jej rozliczenie?   Jest załącznik nr 1, w którym pokazane jest 13 gmin. 
Dobrze, że każda gmina odpowiedziała na zapytanie i skierowała wnioski o udzielenie 
wsparcia finansowego. Na jednostki ujęte w Krajowym Systemie Ratowniczo – Gaśniczym 
przypada kwota 1900 zł, a na pozostałe 1300 zł. Czym się zarząd kierował dzieląc tak kwoty 
dotacji dla danej grupy ochotniczej straży pożarnej?   
Skarbnik Powiatu powiedziała, że ta uchwała została ujęta w uchwale zmieniającej budżet 
na rok 2011. Jeżeli Rada Powiatu podejmie uchwałę, to z budżetu Powiatu zostaną 
wydatkowane środki  na dotacje celowe. Na pytanie w sprawie rozliczenia dotacji, skarbnik 
powiedziała, że dotacje zostaną udzielone gminom na podstawie podpisanych z gminami 
umów, w których są określone: termin rozliczenia, przedmiot dotacji. Każda dotacja 
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udzielona z budżetu Powiatu musi być rozliczona, bo do tego obliguje ustawa o finansach 
publicznych.  
Pan Zbigniew Lewandowski Wicestarosta poinformował, iż w Powiecie Włocławskim jest 
19 jednostek zrzeszonych w Krajowym Systemie Ratowniczo – Gaśniczym. Poza systemem 
jest 58 jednostek OSP. Zarząd uważał, że jednostki zrzeszone w Krajowym Systemie częściej 
wyjeżdżają do zdarzeń losowych czy akcji ratowniczo – gaśniczych. Te jednostki najbardziej 
potrzebują wsparcia finansowego. Rada Powiatu do tej pory z Funduszu Ochrony Środowiska 
dofinansowywała OSP zrzeszone w Krajowym Systemie. Miało to miejsce do 2009 roku. Od 
roku 2010 Rada Powiatu nie finansowała OSP, ale stworzyła się możliwość udzielenia dotacji 
gminom na finansowanie OSP. Do tej pory z Powiatu nie były finansowane jednostki z gminy 
Boniewo, Lubanie oraz Miasta Kowal i Gminy Kowal.   
Radny Piotr Grudziński zgłosił uwagę do skarbnika. Pan mecenas w swojej opinii 
dołączonej do projektu uchwały informował, że projekt uchwały aprobuje pod warunkiem 
akceptacji Skarbnika Powiatu. Nie ma tutaj mowy o zarządzie, czy radzie, tylko o skarbniku. 
Na tym projekcie uchwały akceptacja skarbnika powinna się znaleźć. Po raz pierwszy radny 
spotkał się z tym, że radca prawny wyraził w ten sposób swoją opinię. Przy innych uchwałach 
radca nie dokonywał takich adnotacji. Szkoda, że starosta obiecywał, że na sesjach będzie 
obecny mecenas, na dzisiejszej nie ma. Radny Karol Matusiak na ostatniej sesji składał 
wniosek, by mecenas uczestniczył w sesjach. Nie można usłyszeń stanowiska, dlaczego 
w przypadku tej uchwały znalazła się taka opinia. Radny zapytał skarbnika, czy akceptuje 
projekt uchwały? 
Skarbnik Powiatu powiedziała, że finansowanie OSP należy do zadań własnych gmin. 
W budżecie Powiatu na rok 2011 nie były zaplanowane środki na udzielenie pomocy 
finansowej gminom w związku z realizacją ich zadania własnego dotyczącego OSP. Aby 
można było udzielić dotacji, to muszą być zabezpieczone środki finansowe na ten cel 
w budżecie Powiatu. Skarbnik dokonała propozycji zmian w budżecie Powiatu, w taki 
sposób, by wydzielić środki na udzielenie gminom dotacji. Stąd też taka opinia mecenasa 
(przynajmniej tak skarbnikowi się wydaje). Jeżeli była wola zarządu o udzielenie pomocy 
i jest taka wola Rady Powiatu, czy komisji Budżetu, to skarbnik jest zobowiązany do 
zabezpieczenia tych środków w budżecie Powiatu.  
Radna Anna Kozłowska powiedziała, że na Komisji Budżetu i Finansów wyraziła swoje 
niezadowolenie z powodu, że jednostki nie zostały potraktowane w sposób równy. Z jednej 
strony radna podziękowała, że jednostki OSP z terenu gminy Boniewo skorzystają 
z dofinansowania, z drugiej strony nie nastąpiło to sprawiedliwie. Nie są to duże pieniądze, 
więc można było podzielić dotację równo. Gminy, które mają OSP zrzeszone w Krajowym 
Systemie, otrzymały dofinansowanie dla wszystkich jednostek. Gmina Boniewo, która nie ma 
OSP zrzeszonych w Systemie, to otrzymało dofinansowanie w najniższej kwocie, bo tylko dla 
jednej jednostki.  
Wicestarosta powiedział, że to rada może zdecydować, by kwoty były równe. Większe 
dofinansowanie otrzymają jednostki, które częściej wyjeżdżają do akcji. Np. w gminie 
Choceń jest 7 jednostek OSP, w tym 4 zrzeszone w Systemie. Każda gmina mogła skorzystać 
z tego, by włączyć jednostki do Krajowego Systemu Ratowniczo – Gaśniczego.  Jeżeli będą 
zaplanowane środki finansowe na dotacje dla jednostek spoza systemu, to można takie dotacje 
przekazać gminom.  
Radna Ewa Kończyńska powiedziała, że pani skarbnik nie wie, co ma na myśli (pisząc 
opinię) mecenas chociaż jest na tym samym piętrze. Kilka wątpliwości radnych 
spowodowały, że choć radna na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów głosowała za 
pozytywną opinią dotyczącą projektu uchwały, to w dniu dzisiejszym, wstrzyma się od głosu 
z uwagi na zbyt wiele wątpliwości w tej sprawie.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy do projektu uchwały mają uwagi, pytania? 
W związku z brakiem uwag zapytał, kto jest za podjęciem uchwały wraz ze zmianą zgłoszoną 
przez Komisję Budżetu i Finansów i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki glosowania: 
Za – 16  
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Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 listopada 2011 roku w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu 
Powiatu Włocławskiego została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu 
Włocławskiego stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 listopada 2011 roku w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu 
Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2011 – 2018.  

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż w dniu 21 lutego 2011 roku Rada Powiatu 
uchwaliła Wieloletnią Prognozę Finansową na lata 2011 – 2018. Proponowana uchwała 
dotyczy zmian załącznika nr 1 i nr 2.  

W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały. 
Autopoprawka nie była przedmiotem obrad komisji.  

Wiceprzewodniczący poprosił Pana Marka Jaskulskiego Przewodniczącego Komisji Budżetu 
i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  

Pan Marek Jaskulski Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, iż 
w dniu 7 listopada br. komisja analizowała projekt uchwały dotyczący zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011 – 2018. Pytania dotyczyły 
realnych zapisów doposażenia sali gimnastycznej w Izbicy Kujawskiej na rok 2012 oraz czy 
adresatem realizacji zadania będzie Zespół Szkół w Izbicy Kuj. Po dyskusji, komisja 
jednogłośnie pięcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

Wiceprzewodniczący Rady poprosił starostę bądź wyznaczonego przedstawiciela 
o przedstawienie uzasadnienia przedłożonej autopoprawki.  

Starosta upoważnił Skarbnika Powiatu do przedstawienia autopoprawki.  

Skarbnik Powiatu poinformowała, iż uchwała dotycząca Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2011 – 2018 jest ściśle powiązana z uchwałą Rady Powiatu 
we Włocławku dotyczącą zmian w budżecie Powiatu na rok 2011. W dniu 14.11.2011 r. 
Zarząd Powiatu podjął uchwałę dotyczącą zmian w budżecie Powiatu na rok 2011. Powiat 
otrzymał dodatkowe środki w wysokości 801.291 zł na składkę zdrowotną. Tą kwotę należało 
wprowadzić do uchwały zmieniającej budżet. Termin odprowadzenia składki był pilny. 
Wojewoda zwiększył dotację. Środki należało odprowadzić do ZUS-u. Przy tej uchwale 
wprowadzono również dodatkowe dochody zwiększające dotacje dla Powiatu 
Włocławskiego. Po stronie dochodów i wydatków łącznie budżet Powiatu wzrósł o 830.996 
zł. W dniu 14.11.2011 r. zarząd przyjął autopoprawkę do projektu uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu na rok 2011. 
Autopoprawką dodatkowo zwiększono dochody i wydatki o kwotę 119.863 zł (wniosek 
Dyrektora DPS Kowal, gdzie się wprowadza dochody z odpłatności za pobyt mieszkańców 
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w DPS przyjętych na starych zasadach oraz za organizowane turnusy rehabilitacyjne). Te 
zmiany dotyczące wielkości dochodów i wydatków mają bezpośredni wpływ na załącznik nr 
1 do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Stąd też autopoprawka mająca na celu uaktualnić 
dane z wprowadzonych zmian w uchwale Zarządu Powiatu oraz  autopoprawką do uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku.   

Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają uwagi, pytania do projektu uchwały?  
Rady Powiatu we Włocławku powiedział, że w materiałach radni otrzymali uchwałę 
dotyczącą zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011 
– 2018.  Autopoprawka do projektu uchwały dotyczy lat 2011 -2018. Następna strona 
pokazuje uchwałę, w której jest mowa o latach 2012 – 2018. Radny poprosił skarbnika 
o wyjaśnienie rozbieżności.  

Skarbnik Powiatu powiedziała, że przy kompletowaniu materiałów nastąpił błąd i do 
autopoprawki została podpięta uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy  
Finansowej na lata 2012 – 2018. Skarbnik przeprosiła za błąd i poprosiła 
Wiceprzewodniczącego Rady o ogłoszenie przerwy, celem dostarczenia prawidłowych 
materiałów.  

Wiceprzewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy.  

Po przerwie Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają uwagi? W związku 
z brakiem uwag, przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, daty – 15 
listopada 2011 roku.  

Jeżeli nie ma uwag, to przed rozpoczęciem procedury głosowania, proszę o uzupełnienie 
paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, daty – 15 
listopada 2011 roku.  

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za -17 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 listopada 2011 roku zmieniająca uchwałę 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2011 – 2018 została podjęta. 

Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  zmieniająca uchwałę Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2011 – 2018 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 listopada 2011 roku zmieniająca uchwałę 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2011 – 2018 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu.  

Wiceprzewodniczący Rady Bogdan Domżalski przekazał prowadzenie obrad Panu 
Przewodniczącemu Rady. Następnie Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad 
Wiceprzewodniczącemu Rady Panu Zygmuntowi Wierzowieckiemu.  
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2011. 

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że  projekt uchwały dotyczy zmiany w planie 
dochodów i wydatków w związku z ich zwiększeniem,  dokonaniem przeniesień w planie 
dochodów i wydatków między paragrafami klasyfikacji budżetowej na wniosek dysponentów 
oraz likwidacją części rezerwy ogólnej. W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali 
autopoprawkę do projektu uchwały. Autopoprawka nie była przedmiotem obrad komisji.  

Wiceprzewodniczący Rady poprosił Pana Bogdana Sadowskiego Wiceprzewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  

Pan Bogdan Sadowski Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
iż w dniu 7 listopada 2011 roku komisja analizowała projekt uchwały zmieniający uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu na rok 2011. Projekt uchwały przedstawiła Pani 
Barbara Kubiak - Skarbnik Powiatu. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie sześcioma głosami 
„za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają uwagi, pytania do projektu uchwały? 

Radna Jadwiga Błaszkiewicz podniosła, iż do uchwały radni w dniu dzisiejszym otrzymali 
autopoprawkę. Radna poprosiła w imieniu radnych o przedstawienie autopoprawki przez 
Skarbnika Powiatu.  

Skarbnik Powiatu poinformowała, że zbliża się koniec roku i w budżecie powiatu są 
dokonywane zmiany. Powiat otrzymuje decyzje od Wojewody dotyczące środków 
finansowych, które powodują zmiany w budżecie. Powiat posiada niewystarczające środki na 
składkę zdrowotną dla bezrobotnych bez prawa do zasiłku. Powiat nie miał środków 
finansowych na zapłacenie składki za miesiąc październik, w związku z tym otrzymał 
zwiększenie środków finansowych od Wojewody w wysokości 801.291 zł. W dniu 
wczorajszym zdarzenie to zostało wprowadzone po stronie dochodów i wydatków. Ponadto 
w uchwale Zarządu Powiatu wprowadzono dodatkowo środki finansowe wynikające z innej 
decyzji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego a mianowicie zwiększenie dla Powiatu 
Włocławskiego w kwocie 2100 zł w dziale rolnictwo i łowiectwo rozdział 01005 oraz tą samą 
decyzją zwiększono dotację dla DPS o kwotę 27.605 zł. W uchwale Zarządu Powiatu 
zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków zostało to uwzględnione. Jeżeli chodzi                     
o dps-y,  to Wydział Polityki dokonał rozliczenia dotacji dla DPS począwszy od miesiąca 
stycznia. Pod uwagę wzięto zmniejszenie się liczby mieszkańców w dps-ach. To zwiększenie 
nie dotyczy DPS w Rzeżewie. Kwota 27.605 została podzielona między dps-y w następujący 
sposób: 578 zł – DPS w Kowalu, 5650 zł– DPS Kurowo, 12237 zł DPS Wilkowiczki, 9140 zł  
– Dom w Izbicy Kujawskiej. Jeśli chodzi o uchwałę Zarządu Powiatu zostało dokonane 
przeniesienie między paragrafami na wniosek Dyrektora DPS w Kowalu kwoty 4 222 zł 
w rozdziale ośrodki wsparcia. Na wniosek Dyrektora Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej 
w Lubieniu Kujawskim dokonano przeniesienia między paragrafami klasyfikacji budżetowej 
na kwotę 3736 zł. Łącznie dochody i wydatki powiatu zwiększyły się o kwotę 830.996 zł. 
W autopoprawce projektu uchwały rady powiatu oprócz tego wprowadzono jeszcze zmiany 
wynikające z wniosku Dyrektora DPS w Kowalu, w którym Dyrektor prosiła o zwiększenie 
planu dochodów i wydatków o kwotę 119.863zł. Z odpłatności mieszkańców przyjętych na 
nowych zasadach to kwota 98.768 zł, natomiast z tytułu organizowanych przez ten DPS 
turnusów rehabilitacyjnych to kwota 21.095 zł. We wniosku Dyrektor prosiła również 
o dokonanie przesunięć między paragrafami klasyfikacji budżetowej. Jednak to już nie 
wpływa na zmianę dochodów i wydatków.   
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Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają uwagi. Wobec braku pytań, uwag 
Wiceprzewodniczący Rady poprosił przed rozpoczęciem procedury głosowania,  
o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, 
daty – 15 listopada 2011 roku.  

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za -18 
Przeciw -0 
Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził,  że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 listopada 2011 roku zmieniająca uchwałę 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2011 została podjęta. 

Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniającej uchwałę Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2011 stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 listopada 2011 roku zmieniająca uchwałę 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2011 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

12. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010/2011, w tym 
o wynikach sprawdzianu i egzaminów w szkołach, dla których organem prowadzącym 
jest Powiat Włocławski.  

 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż stosownie do przepisów art. 5 a ust. 4 ustawy 
z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty organ wykonawczy jednostki samorządu 
terytorialnego, w terminie do dnia 31 października, przedstawia organowi stanowiącemu 
jednostki samorządu terytorialnego informację o stanie realizacji zadań oświatowych tej 
jednostki za poprzedni rok szkolny, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów w szkołach, 
których prowadzenie należy do zadań własnych jednostki samorządu terytorialnego. 
Radni otrzymali informację za rok szkolny 2010/2011. 
Wiceprzewodniczący Rady poprosił Pana Jacka Jabłońskiego przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Wiceprzewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu powiedział, że w dniu 
4 listopada br. odbyło się posiedzenie komisji, podczas którego Komisja rozpatrzyła 
informację o realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010/2011w tym o wynikach 
sprawdzianu i egzaminów w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Powiat 
Włocławski. Informację przedstawił Naczelnik Wydziału Rozwoju, Edukacji i Spraw 
Społecznych. Dyskusja dotyczyła m.in.: wyników matur, wysokości subwencji, kosztów 
utrzymania szkół powiatowych, funkcjonowania Placówki Opiekuńczo - Wychowawczej 
w Brzeziu oraz Zespołu Szkół Specjalnych. Po dyskusji Komisja przyjęła powyższą 
informacje do wiadomości i podjęła 2 wnioski, które skierowała do Zarządu Powiatu: 
o rozpoczęcie prac nad opracowaniem koncepcji dalszego funkcjonowania Wielofunkcyjnej 
Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej oraz Zespołu Szkół Specjalnych w Brzeziu 
z uwzględnieniem nowych uwarunkowań organizacji placówek opiekuńczo-
wychowawczych i dalszej celowości prowadzenia Zespołu Szkół Specjalnych, oraz  
o wypracowanie jednej metody kwalifikowania rozliczenia  kosztów związanych 
z kształceniem, wspólnej dla właściwego wydziału i służb finansowo-księgowych 
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i jednocześnie dla Rady Powiatu oceniającej teraz i w przyszłości zakres i sposób oraz 
efektywność realizacji przez powiat zadań oświatowych   w poszczególnych latach.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że na dzisiejsze obrady zaprosił Pana Piotra Jacka 
Zbonikowskiego Naczelnika Wydziału Rozwoju, Edukacji i Spraw Społecznych, który jeżeli 
będą radni mieli pytania, udzieli na nie odpowiedzi.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzył dyskusję nad informacją. 
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że ZS im. Kasprowicza w Izbicy Kujawskiej na 
szczeblu wojewódzkim miał osiągnięcia językowe. W olimpiadzie języka niemieckiego 3 
uczennice zajęły 3 pierwsze miejsca na szczeblu wojewódzkim. Radny zapytał, czy olimpiada 
była kontynuowana na szczeblu krajowym, jeśli tak to czy uczennice te potwierdziły swoje 
umiejętności językowe na szczeblu krajowym. Radny zapytał, jakie jest zainteresowanie 
doskonaleniem zawodowym? Radny zapytał o kompetencje organu prowadzącego do 
kierowania nieletnich do młodzieżowych ośrodków wychowawczych oraz do kształcenia 
specjalnego. Radny zapytał, dlaczego w LO dla Dorosłych w Kowalu zdecydowana 
większość słuchaczy zadowala się uzyskaniem świadectwa ukończenia szkoły a nie 
przystępuje do egzaminu maturalnego? Radny podsumowując informację stwierdził, ze 
pokazuje pełen obraz placówek oświatowych.  
Naczelnik Wydziału Rozwoju Edukacji i Spraw Społecznych odniósł się do pytania 
dotyczącego kompetencji organu prowadzącego do kierowania nieletnich do młodzieżowych 
ośrodków wychowawczych oraz do kształcenia specjalnego. W tym roku miało miejsce 
9 takich skierowań. Skierowania te dotyczą najczęściej osób, które były „na bakier” 
z prawem. Są to najczęściej postanowienia sądów w sprawie osób nieletnich i są to 
skierowania tych osób do młodzieżowych ośrodków wychowawczych. Jeżeli powiat nie 
dysponuje na sowim terenie takimi specjalistycznymi ośrodkami do kształcenia specjalnego 
Starosta zwraca do Centrum Metodycznego Pomocy Psychologiczno-Pedagogicznej 
w Warszawie, w celu wskazania właściwych ośrodków. Jeśli chodzi o doskonalenie 
zawodowe to w budżecie powiatu włocławskiego są zagwarantowane środki finansowe na 
doskonalenie zawodowe. Jest to odpis na doskonalenie zawodowe. Na  43000 zł około 30000  
zł zostało wykorzystanych. Nie oznacza to, że nauczyciele z tego nie korzystają. Nie do końca 
korzystają po prostu mądrze z tego korzystają. Niekoniecznie trzeba wydać wszystkie 
zabezpieczone środki finansowe, aby korzystać ze szkoleń. Plan doskonalenie zawodowego 
ulega ewaluacji ze względu na potrzeby. Dyrektorzy wraz z nauczycielami mądrze dysponują 
tymi środkami finansowymi. Istnieją też możliwości korzystania ze szkoleń oferowanych 
przez inne instytucje, które zdobyły środki finansowe z funduszy unijnych, które często są 
bezpłatne. Jeśli chodzi o olimpiadę, to jest to przykład mądrych rozwiązań edukacyjnych.  
ZS w Izbicy Kujawskiej nawiązał współpracę ze szkołą z Niemiec. Uczennice te w formie 
wymiany doskonalą umiejętności posługiwania się językiem niemieckim. Olimpiady szkole 
zamykają się na poziomie wojewódzkim czyli kuratoryjnym.  Jeśli chodzi o przystępowanie 
do egzaminu maturalnego w LO dla Dorosłych w Kowalu, w zasadzie głównym celem 
słuchaczy w tej szkole jest uzyskanie wykształcenia na poziomie średnim.  Wielu z nich 
uczęszcza do szkoły ze względu na staranie się o środki unijne. Na 4 osoby, które przystąpiły 
do egzaminu, 3 osoby zdały. Wskaźnik zdawalności w tej szkole to wskaźnik na poziomie 
krajowym. Stypendia marszałkowskie, to w ubiegłym roku kształtowały się na poziomie 
9 000 zł a 6 000 zł w II semestrze. Dla 5 osób, którzy przez okres 10 miesięcy otrzymywali 
15 000 zł. Jeśli chodzi o ten rok to 5 Dyrektorów zgłosiło wnioski dla 5 uczniów dla 4 
placówek. 1 placówka złożyła na 2 uczniów. Najczęściej jest ta, że stypendium 
marszałkowskie jest jedno dla jednej palcówki ponadgimnazjalnej. Jedno ze szkół złożyło za 
późno, dlatego tez zarząd postanowił przyjąć 2 wnioski z jednej palcówki. 4 wnioski 
z pewnością zostaną przyjęte, 1 jest rezerwowy, ponieważ są 2 wnioski z 1 placówki.  
Radny Jacek Jabłoński powiedział, ze zgodził się z Panem Donajczykiem, że pojawia się 
problem w LO dla Dorosłych w Kowalu, jeśli chodzi o zdawalności matur. W Choceniu 
i Chodczu nie zdał nikt. Naczelnik wspomniał o szkole w Izbicy Kujawskiej i Radny uważa, 
że to bardzo chwalebne, że ZS w Izbicy Kujawskiej nawiązał kontakt ze szkołą z Niemiec. 
Radny zapytał, czy Zarząd Powiatu wspiera pozostałych dyrektorów, żeby takie współprace 
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nawiązywali. Dla nauczycieli i dyrektora tej szkoły należą zdecydowanie się Nagrody 
Starosty Włocławskiego. Szkoda, że tylko jedna szkoła współpracuje ze szkołami z zagranicy. 
Naczelnik Wydziału Rozwoju Edukacji i Spraw Społecznych powiedział, że jeśli osoby 
nie zdają matury, to jest jakiś powód, którym należy zając się w przyszłości. W Choceniu jest 
to szkoła niepubliczna powiat nie jest dla niej organem prowadzącym.  
Radny Jerzy Donajczyk odniósł się do nawiązywania współpracy szkół z placówkami 
z innych krajów. Zarządowi Powiatu z pewnością to nie przeszkadza, ale zależy to przede 
wszystkim od dyrektorów szkół powiatowych. Zarząd powinien inspirować dyrektorów do 
takiej współpracy. 
Radny Tomasz Chymkowski zgłosił wątpliwości, czy do kompetencji Zarządu Powiatu 
należy inspirowanie działań dyrektorów na temat tego, czy placówki mają nawiązywać 
współpracę ze szkołami, czy nie.  
Wiceprzewodniczący Rady w związku z brakiem głosów sprzeciwu, stwierdził, że Rada 
Powiatu przyjęła do wiadomości informację o stanie realizacji zadań oświatowych za rok 
szkolny 2010/2011, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów w szkołach, dla których 
organem prowadzącym jest Powiat Włocławski.  
 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010/2011, w tym 
o wynikach sprawdzianu i egzaminów w szkołach, dla których organem prowadzącym jest 
Powiat Włocławski stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
13. Informacja  Starosty Włocławskiego o wynikach analizy oświadczeń majątkowych 

dotyczących 2010 r. złożonych przez osoby zobowiązane do tego ustawą z dnia 5 czerwca 
1998 r. o samorządzie powiatowym.  

 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że przedłożona radnym informacja dotyczy 
analizy oświadczeń majątkowych złożonych do Starosty Włocławskiego przez członków 
zarządu powiatu, sekretarza powiatu, skarbnika powiatu, kierowników jednostek 
organizacyjnych powiatu, osoby zarządzające i członków organu zarządzającego powiatową 
osobą prawną oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu starosty.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania bądź uwagi? 
Wobec braku głosów przeciwnych Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu 
przyjęła do wiadomości, informację Starosty Włocławskiego o wynikach analizy oświadczeń 
majątkowych dotyczących 2010 r. złożonych przez osoby zobowiązane do tego ustawą z dnia 
5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym.  
 
Informacja  Starosty Włocławskiego o wynikach analizy oświadczeń majątkowych 
dotyczących 2010 r. złożonych przez osoby zobowiązane do tego ustawą z dnia 5 czerwca 
1998 r. o samorządzie powiatowym stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.   
Wiceprzewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Przewodniczącemu Rady.  
 
14. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku dotycząca analizy 

oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Powiatu we Włocławku.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z dyspozycją art. 25 c ust. 1 ustawy z dnia 
5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym radni powiatu zostali zobowiązani do 
złożenia oświadczenia o swoim stanie majątkowym. Przewodniczący Rady, jako podmiot 
dokonujący analizy oświadczeń majątkowych, w terminie do dnia 30 października 2011 roku 
został zobowiązany do przedstawienia Radzie Powiatu informacji o: 
1) osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, 
2) nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych  

wraz z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia, 
3) działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych 

oświadczeniach majątkowych. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że dokonał analizy oświadczeń majątkowych złożonych 
przez radnych Rady Powiatu we Włocławku w związku ze złożeniem ślubowania oraz 
według stanu na dzień 31 grudnia 2010 roku. Analizując treść oświadczenia, poddałem 
badaniu wszystkie dane dotyczące: poszczególnych składników, dochodów, zobowiązań lub 
wierzytelności pieniężnych oraz porównałem złożone oświadczenie majątkowe i kopię PIT 
z poprzednimi oświadczeniami i kopią PIT.  Sprawdził również, czy każda z rubryk została 
wypełniona w sposób zupełny i czy osoba składająca oświadczenie dopełniła obowiązku 
zgodnie z wymogami zachowania staranności oraz czy została wyraźnie określona 
przynależność poszczególnych składników majątkowych, dochodów i zobowiązań do majątku 
odrębnego i majątku wspólnego małżonków.   
Przewodniczący Rady poinformował, iż Naczelnik Urzędu Skarbowego dokonał analizy 
danych zawartych w oświadczeniach majątkowych. Radni otrzymali indywidualny wyciąg 
informacji na temat własnego oświadczenia.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy maja uwagi do powyższej informacji? 
Przewodniczący Rady wobec braku głosu sprzeciwu stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła do 
wiadomości, informację Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku dotycząca analizy 
oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Powiatu we Włocławku.   
 
Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku dotycząca analizy oświadczeń 
majątkowych złożonych przez radnych Rady Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 17 
do niniejszego protokołu.  
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2012.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż Komisja Rewizyjna w dniu 3 listopada br. 
opracowała  projekt planu pracy i kontroli na rok 2012 i przedstawiła Radzie Powiatu do 
zatwierdzenia.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jerzego Pawłowskiego Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jerzy Pawłowski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że w dniu 
3 listopada br. odbyło się posiedzenie Komisji, na którym został opracowany projekt planu 
pracy i kontroli komisji Rewizyjnej na rok 2012. Przepis paragrafu 63 ust. 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego zobligował Komisję Rewizyjną do przedstawienia projektu planu pracy 
Radzie Powiatu w terminie do dnia 30 listopada roku poprzedzającego rok, którego dotyczy 
ten plan. Komisja zaplanowała w poszczególnych kwartałach roku 2012 przeprowadzenie 
kontroli w jednostkach organizacyjnych Powiatu.  
W imieniu Komisji Rewizyjnej wniósł o zatwierdzenie planu pracy i kontroli na rok 2012 
zgodnie z wersją przedłożoną Wysokiej Radzie na obrady sesji.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają do projektu uchwały uwagi?  
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za -18 
Przeciw -0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 listopada 2011 roku w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2012 została 
podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2012 stanowi załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu.  
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 15 listopada 2011 roku w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 
2012 stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
 
16. Pytania radnych  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie § 25 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego 
- interpelacje i zapytania radnych kieruje się odpowiednio do zarządu powiatu, starosty lub 
poszczególnych członków zarządu za pośrednictwem przewodniczącego rady. Zapytania 
mogą być też kierowane do przewodniczącego rady lub wiceprzewodniczącego. Informuję 
również, iż zgodnie z paragrafem 26 ust. 1 – zapytania składa się ustnie w trakcie obrad, 
w sprawach mniej złożonych dotyczących aktualnych problemów Powiatu, a także w celu 
uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym.  
Odpowiedź na złożoną w trakcie obrad Rady interpelację czy zapytanie udzielana jest przez 
jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka zarządu bądź upoważnioną inną 
osobę, w punkcie – wolne wnioski i oświadczenia radnych.  
Przewodniczący Rady poprosił radnych o pytania z  zaznaczeniem, na które ma być udzielona 
odpowiedź na piśmie.  
Radna Jadwiga Fijałkowska odnosząc się z satysfakcją do wykonywania przez powiat planu 
modernizacji dróg podniosła problem odśnieżania tych dróg. W prasie i w mediach 
ukazywały się wątpliwości ze strony Wójta Gminy Baruchowo związane 
z niesprawiedliwością w przydzielaniu środków finansowych dla gmin, które wyraziły zgodę 
na odśnieżanie dróg powiatowych na swoim terenie. Radna zwróciła się o  stanowisko w tej 
sprawie, ze szczególnym uwzględnieniem tego, czy niektóre gminy są preferowane i mają 
lepsze warunki aniżeli inne.  
Radny Jerzy Donajczyk wspominając o trudnej  sytuacji na rynku pracy, nawiązał do 
doniesień prasowych o nadchodzących grupowych zwolnieniach z pracy. Radny zapytał: 

1. czy ta trudna sytuacja będzie dotyczyć również zakładów pracy z powiatu 
włocławskiego ziemskiego? 

2. czy zakłady pracy zgłosiły juz zamiar zwalniania pracowników i zmniejszania 
zatrudnienia? 

3. jak wykorzystano środki finansowe przeznaczone na walkę z bezrobociem w 2011 
roku? 

4. czy środki finansowe na doposażenie i tworzenie nowych stanowisk pracy zostały 
wykorzystane, czy też zostały podjęte inne działania, aby te środki zostały 
najracjonalniej wykorzystane?  

Ponadto radny poprosił o informację na temat podjętych działań w celu zminimalizowania 
bezrobocia na trenie powiatu włocławskiego. 
Radna Jadwiga Fijałkowska poprosiła o umieszczenie odpowiedzi na zgłoszone przez 
siebie zapytanie  na stronie internetowej Starostwa Powiatowego.  
Radny Jacek Jabłoński powiedział, że w ubiegłym roku, 29 września 2010 roku w Gazecie 
Pomorskiej ukazał się artykuł, w którym autor pisał o nagrodach Starosty Włocławskiego dla 
dyrektorów i nauczycieli. W tym artykule poruszone zostało to, że generalnie te nagrody 
dostali tylko dyrektorzy a nie dostali nauczyciele.  W związku z informacją  o realizacji zadań 
oświatowych za rok szkolny 2010/2011, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów 
w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Powiat Włocławski radnemu nasunęły się 
2 zapytania: 

1) czym kierował się Pan Starosta przyznając nagrodę Panu Dyrektorowi LO dla 
Dorosłych w Kowalu - Maciejowi Zielińskiemu z okazji Dnia Edukacji Narodowej; 
być może, że jedynym kryterium było to, że Pan Zieliński jako jedyny z dyrektorów 
w ubiegłym roku nie otrzymał tej nagrody? 

2) w latach 2010-2011 na nagrody z okazji Dnia Edukacji Narodowej na nagrody dla 
dyrektorów szkół wydano 19.364 zł, pozostali nauczyciele (w tym roku jest to 90 
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nauczycieli, w ubiegłym pomad 100 nauczycieli) otrzymali kwotę 12.348 zł. Czy 
dysproporcje wysokości nagród dla dyrektorów i nauczycieli wpłynęły demobilizująco 
na nauczycieli? Według radnego są to zachwiane proporcje.  

Radna Jadwiga Fijałkowska zapytała, jakie kryteria przemawiały za tym, że nagrodę 
otrzymał Pan …………….. nauczyciel zatrudniony na umowę zlecanie w LO Kowal, który  
jest nauczycielem w Szkole Podstawowej w Kowalu.   
 
17. Interpelacje radnych 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z § 25 ustęp 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu, a wypowiedź ją 
wyrażająca powinna zawierać w sobie konkretne pytanie odzwierciedlające istotę problemu 
będącego interpelacją.  
Przewodniczący Rady poprosił radnych o interpelacje z  zaznaczeniem, na które ma być 
udzielona odpowiedź na piśmie.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że na dzisiejszej Sesji Rady Powiatu został poruszany 
problem promocji Powiatu Włocławskiego. Z pewnością wszyscy widzieli migawki 
z obchodów Święta Niepodległości w mieście Warszawa. Radny jest zniesmaczony 
obrazkami pokazywanymi przez media. Namiastką gminnych obchodów tego święta były 
obchody zorganizowane w Gminie Choceń. W tych obchodach uczestniczyło kilku radnych 
Rady Powiatu we Włocławku. Pomysłami na promocje powiatu był m.in.: Żur Kujawski, 
konkursy olimpijskie. Radny zgłosił propozycje do kalendarza imprez uroczystości obchodów 
Święta Niepodległości, aby mocno zaakcentować te obchody poprzez zaproszenie artystki, 
która ma wysokie notowania w mediach pod kątem patriotycznym. Radny zaproponował, aby 
zapoczątkować tę imprezę w roku 2012 i jeśli zostanie pozytywnie odebrana, to będzie dalej 
kontynuowana.  
Radny Piotr Grudziński poinformował, iż Radny Roman Tomaszewski poprosił go 
o zgłoszenie następujących interpelacji z uwagi na różne perturbacje związane z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych a dotyczące: 

1. Czy w ostatnich latach zmieniono kategorie zimowego utrzymania dróg powiatowych 
na terenie Powiatu Włocławskiego? Jeżeli tak, to jakie, kiedy i na czym polegały 
zmiany? 

2. Wykaz podmiotów zajmujących się odśnieżaniem poszczególnych dróg powiatu 
w sezonie  2011-2012 z ustalonymi stawkami za kilometr.  

Starosta Włocławski poprosił o udzielenie odpowiedzi przez Pana Tadeusza Wiśniewskiego, 
Dyrektora PZD we Włocławku z/s w Jarantowicach, przy czym na szczegółowe pytania 
zostanie udzielona odpowiedź na piśmie. Na pytania pana Jabłońskiego odpowiedzi udzieli 
Pan Piotr Jacek Zbonikowski Naczelnik Wydziału Rozwoju, Edukacji i Spraw Społecznych.  
Pan Tadeusz Wiśniewski  Dyrektor PZD powiedział, że odpowiedzi udzieli na piśmie.  
Naczelnik Wydziału Rozwoju, Edukacji i Spraw Społecznych odpowiedział, że jeśli 
chodzi o podział nagród między nauczycieli a dyrektorów, istnieje procentowy odpis 
z Funduszu Wynagrodzeń na nagrody zgodnie z regulaminem wynagradzania, który został 
zatwierdzony w roku 2009. Z tego odpisu 0,7% jest przeznaczone na nagrody dla nauczycieli, 
dla dyrektorów szkół ponadgimnazjalnych. 0,3% odpis jest odpisem dla Starosty 
Włocławskiego. Z 8 nagród, które Starosta przydzielił dostało 6 nauczycieli. Te środki 
finansowe do dyspozycji Starosty są nie tylko dla dyrektorów, ale także dla nauczycieli. 
Starosta podejmuje jednoosobowo decyzje w sprawie przyznania nagród. W tym roku te 
nagrody otrzymało 6 nauczycieli, 2 dyrektorów.  Jeśli chodzi o Pana Dyrektora Zielińskiego 
to powodem nie było tylko to, że osiągnął 75% wskaźnik zdawalności matur, ale jest to 
jedyny dyrektor, które nie otrzymał  nagrody w zeszłym roku, ale Pan Zieliński pełnił juz 
funkcje dyrektora okres 9 lat. Za ten okres Panu Zielińskiemu należy się nagroda. Nabór dla 
szkoły dla dorosłych jest naborem, który nie ma dalszych perspektyw ze względu na niż 
demograficzny. To jest 4 rok istnienia LO dla Dorosłych w Kowalu. Sukcesem jest, że 
dyrektorowi udało się zachęcić 30 osób do nauki w tej szkole.  Utrzymanie dorosłego 
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słuchacza jest jednym z najtańszych kosztów. Utrzymanie takiej szkoły jest celowe 
i korzystne dla edukacji powiatowej. W ubiegłym roku po dokonaniu analizy wykorzystania 
subwencji z LO dla Dorosłych wygenerowano kwotę, która nie została wykorzystana przez te 
liceum a przysługiwała subwencji 85.000 zł. Subwencja ta rozchodzi się na inne jednostki. 
Jeśli chodzi o Pana …………………… to jest to nauczyciel z 25 letnim stażem w LO dla 
młodzieży. 28 lat temu pan ………………. zaczynał pracę w LO w Kowalu jako nauczyciel 
wychowania fizycznego i do dnia dzisiejszego jest nauczycielem tej szkoły, co prawda nie na 
cały etat, ale jest to nagroda za całokształt jego pracy. Pan ………………. ponadto jest 
Przewodniczącym Powiatowych Uczniowskich Klubów Sportowych. Prowadzi 
charytatywnie, utylitarnie gimnazjady, olimpiady dla wszystkich poziomów kształcenia dla 
szkół podstawowych, gimnazjów. Co roku odbywa się podsumowanie osiągnięć sportowych, 
w których uczestniczą uczniowie z całego Powiatu Włocławskiego, które prowadzi Pan 
……………. (z tego tytułu nie otrzymuje żadnego wynagrodzenia). LO w Kowalu czy też 
Szkoła Podstawowa w Kowalu, gdzie uczy pan ……………….. osiąga każdorazowo I, II. III 
miejsce. Pan ……………… otrzymał również złote ordery zasługi Ministra Rozwoju Sportu.  
Pan Przewodniczący powiedział, ze pan ……………….. jest bardzo uczciwą osobą, jeśli 
chodzi o sędziowanie meczów.  
Radny Jacek Jabłoński stwierdził, że mimo wszystko chciałby odpowiedzi na piśmie, 
ponieważ mieszkaniec Powiatu prosił o to pytanie. W pewnej części Naczelnik przekonał 
radnego, jednak poprosił o udostępnienie odpowiedniego regulaminu, w oparciu który 
nagrody takie są przyznawane. 
 
18. Wolne wnioski i oświadczenia radnych 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy chcieliby złożyć wnioski bądź oświadczenia.  
Radny Jerzy Donajczyk poinformował, że w dniu 19 listopada br. W sali gimnastycznej 
w Choceniu odbędzie się V Samorządowy Turniej gmin w piłce siatkowej. Drużyna 
Starostwa Powiatowego również została zgłoszona do tego turnieju. Kapitanem drużyny jest 
Wicestarosta. Doping radnych  z pewnością spowoduję, że drużyna godnie zaprezentuje 
Starostwo Powiatowe. W dniu 20 października br. odbyło się uroczyste poświęcenie drogi 
powiatowej Mostki-Kowal. Radny poprosił o wyjaśnienie przeniesienia przez Dyrektora PZD 
miejsca przecięcia wstęgi od strony Kowala. Jeden z beneficjentów wyraził niezadowolenie 
z umieszczenia wstęgi, ponieważ zgłaszał inne miejsce, w którym robione fotografie 
obejmowałyby panoramę Kowala. Radny był zniesmaczony tą sytuacją. Radny zaznaczył, że 
do strony Smólnika otwarcie tej drogi wyglądało bardzo pięknie. Zjawiały się osoby 
zainteresowane otwarciem tej drogi, nie było tam żadnych złośliwości. Do radnego dotarły 
uwagi, że  w niektórych miejscach, szczególnie niebezpiecznych, są zbyt słabo utwardzone 
pobocza. Radny poprosił o usunięcie tych usterek, ponieważ w momencie pojawienia się 
opadów pobocza mogą ulec uszkodzeniu. Ponadto radni uczestniczyli w spotkaniu Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Edukacji, Kultury i Sportu z konserwatorem 
zabytków w Wielofunkcyjnej Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej w Brzeziu. Kwestia 
dalszego losu tej placówki była również przedmiotem obrad posiedzenia Zarządu Powiatu. 
Do tej pory żadnych wniosków radny nie otrzymał w tej sprawie. Radny zapytał, jakie są 
plany i zamierzenia w stosunku do tej placówki, ponieważ pomysły Pana Starosty 
przedstawione konserwatorowi spotkały się z negacją ze strony konserwatora. Radny 
oświadczył, iż w ostatnim czasie pojawiły się nowe portale internetowe, które zamieszczają 
różne materiały. Jednym z takich portali jest portal pod nazwa: “Nasz głos”, w którym 
w ostatnim czasie ukazał się komentarz wybitnie polityczny autora używającego ksywę 
“Eunomia”. W komentarzu atakowane są szlachetne intencje, którymi kierowały się niektóre 
osoby. Według radnego są to polityczne spekulacje. Znając sposób myślenia niektórych osób 
radny jest wstanie bezbłędnie wskazać osobę, która jest autorem tego komentarza. Radny 
poprosił radnych, aby zapoznali się z tym komentarzem i go ocenili. Według radnego 
powinna się ukazać odpowiedź na ten artykuł. Radny nie ukrywa tego, że również włączy się 
do tej konwersacji.  
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Radny Jerzy Pawłowski wyraził swoje niezadowolenie i wygłosił w swoim oświadczeniu 
sprzeciw takim artykułom. Połowa Rady Powiatu została niewspółmiernie zaatakowana. 
Artykuł ten posiada tytuł „Pęd do władzy.” Czytając ten artykuł znajduje się na portalu 
samorządowym Gminy Kowal, Miasta Kowal, Miasto i Gmina Chodecz, Gmina Baruchowo. 
Radnemu przypomina to lata przed okresem lat 90 –tych, gdzie redaktorzy podpisują się 
pseudoimionami i atakują konkretne osoby - tutaj Wspólnotę Samorządową. Poruszona jest 
kwestia uczestnictwa Nuncjusza w Dożynkach powiatowych. Powiat zaangażował się 
w obchody 6000-lecia Katedry Włocławskiej. Radny z niesmakiem odbiera to, że na portalu 
tych gmin, które są przyjaźnie nastawione do Powiatu, znajdują się takie artykuły.  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że jeśli chodzi o drogę powiatową Mostki-Kowal to jest 
to niezwykła inwestycja – 12 mln zł w skali Powiatu Włocławskiego. Na otwarciu tej drogi 
miał miejsce incydent, gdzie jeden z Burmistrzów zmienił miejsce przecięcia wstęgi. Według 
radnego była to kwestia skandaliczna. Budowa tej drogi była przedsięwzięciem, z którym nikt 
nie chciał się zmierzyć od początku istnienia Powiatu Włocławskiego. Radny w ubiegłej 
kadencji jako członek Zarządu Powiatu miał zaszczyt uczestniczyć w rozmowach 
partnerskich, jeśli chodzi o realizację tego przedsięwzięcia. Był bardzo liczny udział ludzi, ale 
nikt nie przyznał się do porażki a zwycięstwo ma wielu ojców. Radny odniósł się do 
obchodów 11 listopada. W mieście Warszawa z okazji tych obchodów doszło do incydentu. 
Radny podejrzewa, że mogą się one powtarzać. Powiat powinien propagować wzorce 
świętowania, co może być cenne może dla młodzieży. Ze wspomnień ojców, dziadków, radny 
dowiedział się, że odpowiednio godny sposób świętowania w okresie międzywojennym 
zaowocował tym, że Polacy potrafili świętować nawet w czasach zakazanych i coś z tego 
okresu wynieśli. Radny skierował tę uwagę do odpowiedniej Komisji Rady Powiatu.  
Radny Jacek Jabłoński zgłosił, ze wnioski i oświadczenia składane przez radnych powinny 
być bardzie wyartykułowane. Radny zgłosił w/w uwagę do radnego Jaskulskiego oraz 
Donajczyka, którzy w swoich oświadczeniach używali niedomówień. Radny chciałby 
wiedzieć o jaki portal chodzi, o jakiego burmistrza. Radny prosił, żeby poruszając temat nie 
bać się mówić o tym, o co naprawdę chodzi. Radny Jerzy Pawłowski poinformował, iż to był 
portal www.naszglos.info. 
Przewodniczący Rady powiedział, że nie ma instrukcji, która określałaby, czy wniosek jest 
dobrze skonstruowany czy oświadczenie jest dobrze skonstruowane. Przewodniczący 
stwierdził, ze złożone wnioski i oświadczenia niewątpliwie dotyczyły Powiatu 
Włocławskiego. 
Radna Anna Kozłowska zgłosiła, aby Gazeta Powiatu Włocławskiego dotyczyła wszystkich 
gmin z terenu powiatu. Radna zaproponowała, aby w gazecie pojawiały się informacje dla 
rolników i mikro przedsiębiorców. Dobrze by było, aby PUP we Włocławku zamieszczał 
swoje informacje.  
Radny Wiktor Muratow podziękował w imieniu mieszkańców Smólnika Panu Staroście, 
pracownikom Starostwa Powiatowego oraz radnym Rady Powiatu za to, ze powstała drogi 
Mostki-Kowal.  
Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Wierzowiecki podziękował PZD oraz Panu Staroście 
za wykonanie drogi powiatowej Mostki -Kowal. Zostały spełnione marzenia Burmistrza 
Kowala, Pan Kierzkowskiego byłego Przewodniczącego Rady  i Pani Haliny Margiel-Migdał, 
byłej Radnej Rady Powiatu, którzy walczyli o tę drogę.  
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19. Zakończenie obrad  IX  Sesji Rady Powiatu.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady dnia 15 listopada 2011 
roku o godzinie 1430 dokonał zamknięcia obrad IX Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
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